
Otto-oikeuden käyttö hyvinvointipäällikön päätökseen koskien Jokelan koulun katosta 
urheilukentälle 

3342/02.05.01.02/2022 

  

Kaupunginhallitus 03.04.2023 § 88 

      

Valmistelija: apulaiskaupunginjohtaja Tuukka Forsell puh. 020 615 
9333, tuukka.forsell(at)kouvola.fi 

Hyvinvointipäällikkö on tehnyt 12.12.2022 § 8/2022 seuraavan 
päätöksen: Hylätään hakemus Valkealan aluetoimikunnan enintään 
7000 euroa ”Jokelan koulun urheilukentän katos” -hanke. Perusteluina 
oli, että katoksen rakentaminen kaupungin ylläpitämälle urheilukentälle 
kuuluu Kaupungin toimialojen perustyöhön ja sellaista toimintaa 
Aluetoimikuntien hankerahoituksella ei voida tukea. 

Kaupunginhallitus 19.12.2022 § käsitteli tulleita viranhaltijapäätöksiä ja 
kaupunginhallituksen puheenjohtaja on ilmoittanut käyttävänsä otto-
oikeutta hyvinvointipäällikön ko. päätökseen. Hallintosäännön 31 §:n 
mukaan kaupunginhallituksen puheenjohtajalla on oikeus päättää asian 
ottamisesta kaupunginhallituksen käsiteltäväksi 

Tapio Lehtinen on tehnyt oikaisuvaatimuksen hyvinvointipäällikön 
päätöksestä 27.12.2022. Hän kertoo, että Jokelan koulun kentällä ei ole 
koskaan ollut minkäänlaista katosta, jossa voisi esim. vaihtaa luistimet 
jalkaan. Kenttä on ahkerassa käytössä kouluaikoina sekä iltaisin. 
Kyläläiset jäädyttävät kentän talkoilla. Kentällä ei ole edes istuimia, 
jollaisia sinne on useana vuotena toivottu. Kaikki urheiluvarusteet ovat 
koulun kellarissa, joten niiden kuljettaminen kentälle on työlästä. 
Katokseen olikin suunniteltu pieni varasto. Kenttä ja sen toiminnot ovat 
erittäin tärkeitä Jokelan, Lautaron ja muun lähiympäristön asukkaille, 
etenkin lapsille ja nuorille. Hanketta on suunniteltu yhdessä Jokelan 
koulun vanhempainyhdistyksen kanssa. Hankkeen hylkäämisen 
perusteena oli, että katoksen rakentaminen kuuluu kaupungin 
perustoimintaan. Muut aluetoimikunnat ovat hankkineet esim. kouluille 
pelivälineitä. Hänen mielestään sekin olisi kaupungin perustoimintaan 
kuuluvaa. Hän ei näe perustetta hankeen hylkäämiselle ja vaatii 
päätöksen kumoamista. 

Kun toimielin käyttää otto-oikeutta päätökseen ja samasta päätöksestä 
on tehty oikaisuvaatimus, eivät oikaisuvaatimuksessa esitetyt 
vaatimukset sido toimielintä samalla tapaa, kuin jos toimielin käsittelisi 
pelkkää oikaisuvaatimusta. On kuitenkin asiallista ottaa huomioon 
oikaisuvaatimuksessa esitetyt perusteet ja merkitä oikaisuvaatimus 
tiedoksi. Kun kaupunginhallitus on käyttänyt otto-oikeutta, on 
hyvinvointipäällikön päätös menettänyt merkityksensä. 



Aluetoimikuntien toimintasääntö on uudistettu ja elinvoimajaosto on 
14.3.2023 sen hyväksynyt. Uudistettu toimintasääntö tulee voimaan 
1.4.2023. Tämän jälkeen rakentamiseen liittyviä hankkeita tarkastellaan 
uuden toimintasäännön pohjalta. Koska hakemus on tehty vanhan 
toimintasäännön pohjalta, missä ei oteta kantaa rakentamiseen, 
esitetään kyseinen hanke hyväksyttäväksi hankkeeksi. 

Liitteenä oikaisuvaatimus sekä uusi ja vanha aluetoimikuntien 
toimintasääntö. 

Lisätietoja: hyvinvointipäällikkö Sanna-Riitta Junnonen, puh. 020 615 
7429, sanna-riitta.junnonen(at)kouvola.fi 

Kaupunginjohtajan ehdotus: 

Kaupunginhallitus päättää 

1. hyväksyä Valkealan aluetoimikunnan kehittämishankeen: Katos 
Jokelan koulun urheilukentälle kustannusarviolla 7000 €:a ja 

2. merkitä tiedoksi asiassa tehdyn oikaisuvaatimuksen. 

Kaupunginhallituksen päätös: 

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 

Kaupunginhallitus myönsi hyvinvointipäällikkö Sanna-Riitta Junnoselle 
läsnäolo- ja puheoikeuden. Hän oli asiantuntijana läsnä kokouksessa 
asian käsittelyn aikana. 

Kaupunginhallituksen varajäsen Kaisa Spies poistui kokouksesta 
esteellisenä tämän asian käsittelyn ajaksi (Hallintolaki 28 § 1 mom. 7 
kohta). 

____________ 


